
Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk  

Otwieram posiedzenie. Porządek obrad Państwo otrzymaliście. Najpierw powitam może też naszych 

gości. Witam radnych. Witam Pana prezydenta. Witam przedstawicieli naszych jednostek. Witam 

Panią Dominikę Porwit z Teatru Małego. Witam Panią  Annę Krawczyk. Witam Panią Król Małgorzatę,  

Panią Dorotę Gnacik z MCO. Czy kogoś pominąłem?  I jeszcze chyba Muzeum Miejskie, Pani 

Aleksandra Matuszczyk. Bardzo jest mi miło. Otrzymaliście Państwo porządek obrad. Czy chcą 

Państwo... Witam również Pana dyrektora AUKSO. Czy chcą Państwo wnieść jakieś zmiany do 

porządku obrad? Pan dyrektor się już przywitał. Jest gościem non stop. Jest postacią bardzo znaną. 

Wszyscy go cenią, lubią. Czy ktoś jest za jakimiś zmianami?  Nikt nie ma żadnych zmian w porządku, 

nic nie proponuje. Dobrze. Przechodzimy do następnego punktu. Przyjęcie protokołu z posiedzenia 

Komisji Oświaty, Kultury i Sportu z dnia 16 maja 2023. Protokół był do wglądu. Czy Państwo mają 

jakieś uwagi? Jeżeli nie, to uważam protokół za przyjęty. Przechodzimy do punktu  

4. Zagospodarowanie czasu wolnego dzieci i młodzieży w okresie wakacji. Tutaj dostaliśmy również 

dodatkową ofertę z MCK-u. Chciałbym, żeby Państwo tutaj omówili swoją ofertę, jaką Państwo macie. 

Czy ktoś chce zabrać głos w tym temacie? Czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania? Może Pani dyrektor 

powie o swojej. Przepraszam. 

Dyrektor Miejskiego Centrum Kultury Małgorzata Król 

Postaram się pokrótce opowiedzieć, co się będzie działo  w kontekście Miejskiego Centrum Kultury. 

Oczywiście są to półkolonie. Zarówno te, które są realizowane w ramach budżetu obywatelskiego. 

Łącznie to jest. Mają charakter sportowo-artystyczny. Dla pozostałych.(niewyraźne) (niewyraźne)  

W związku z tym można uznać (niewyraźne) za zakończony. Oprócz tego odbywają się jeszcze 

warsztaty letnie. Również tutaj grupy finansowania to z jednej strony są to oferty przygotowane przez 

kluby. Tutaj szczegółowe informacje (niewyraźne) w tych materiałach, też na stronie (niewyraźne) 

Tutaj zapisy będą dopiero się odbywać w lipcu. I w budżecie obywatelskim taki cykl dwutygodniowych 

warsztatów w dzielnicy Mąkołowiec (niewyraźne) dla dzieci z Mąkołowiec warsztaty o charakterze 

również artystycznym z różnych dziedzin sztuk. Dodatkowo w okresie wakacyjnym również animacje 

plenerowe dla dzieci to są zadania realizowane w ramach budżetu obywatelskiego. Są to (niewyraźne) 

Ta forma zajęć to jest forma zajęć otwartych dla dzieci. Przyjmuje formę gier, zabaw podwórkowych, 

balonów i generalnie zagospodarowania czasu przez wyspecjalizowanych animatorów. Zazwyczaj są 

to warsztaty (niewyraźne) Może przyjechać tak naprawdę każdy i też szczegóły, kiedy i daty znajdują 

się w tych materiałach, także ze strony (niewyraźne). Dziękuje.  

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk  

Czy jeszcze ktoś z Państwa chciał zapytać? Mamy tu wszystkich przedstawicieli, którzy organizują ten 

czas wolny dla dzieci. Tak, proszę bardzo. 

Radna Patrycja Kosowska - Pawłowicz 

Za materiał bardzo dziękujemy. Generalnie informacja i tak, i tak do nas docierała różnymi kanałami, 

też się tym interesowaliśmy, a ja ze swojej strony chciałam serdecznie podziękować, bo z roku na rok 

widzę, że działania, jakby ewoluują, wsłuchujecie się w potrzeby mieszkańców i przede wszystkim 

dzieci, więc ja widzę, jest ta zmiana i ona z roku na rok jest coraz bardziej ciekawsza, więc 

dziękujemy. 

Radna Aleksandra Pabian 

Ja, jeżeli mogę. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk  

Proszę bardzo. 

Radna Aleksandra Pabian 

Jest to rzeczywiście bardzo dużo (niewyraźne). Mam pytanie, czy jeszcze są jakieś wolne miejsca? 

Jak to z zapisami? Tu już słyszymy, że już się zamknęły  zapisy na półkolonie. 
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Dyrektor Miejskiego Centrum Kultury Małgorzata Król 

Na półkolonie, natomiast te pozostałe (niewyraźne) w ogóle nie wymagają zapisów, bo mają też 

charakter otwarty.  W pierwszej kolejności półkolonie, a teraz na te warsztaty kto się nie załapał, 

będzie jeszcze miał możliwość. One są bezpłatne oczywiście. 

Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej Anna Krawczyk 

(niewyraźne) na terenie miasta, gdzie są (niewyraźne) W Mediatece dla dzieci i na osiedlu  

A, biblioteka stricte przygotowana dla dzieci będą się odbywały zajęcia w wyznaczonych godzinach 

albo przez cały dzień (niewyraźne) placówki. Nie mamy żadnych zapisów. Każde dziecko, które 

będzie chciało przejść, może skorzystać. Po prostu wchodząc i przyłączając się do zabawy, bo są 

zorganizowane wakacje tak naprawdę przez cały dzień. Są czytania bajek, wyświetlanie, bajek, 

różnego rodzaju gry, quizy, gry planszowe, więc każde dziecko, które w godzinach otwarcia biblioteki 

na terenie miasta wejdzie do biblioteki, to na pewno zostanie zagospodarowany i (niewyraźne)  

biblioteka była czynna przez całe wakacje, z wyjątkiem pierwszego tygodnia lipca, gdzie będzie 

reinstalacja systemu kontroli w bibliotece głównej, ale od 10 lipca wszystkie (niewyraźnie). 

Radna Aleksandra Pabian 

A tutaj inne zajęcia, jeżeli chodzi o Dom Kultury, bo tutaj widzę, są. 

Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik 

W Młodzieżowym Domu Kultury  no nie mamy żadnej elektronicznej rekrutacji na te wakacyjne 

zajęcia, więc nie mam też, nie dysponuję taką bieżącą informacją, ale myślę, że jeszcze te miejsca są. 

Radna Patrycja Kosowska - Pawłowicz 

A jest możliwość, żebyśmy jakoś dystrybuowali tą informację do mieszkańców, bo jest (niewyraźne)  

jest taka nisza, że ludzie jakby tak troszkę nie wiedzą, a to, co proponuje MDK to jest naprawdę fajna 

możliwość spędzania i zagospodarowania tego czasu dla dzieci w tym biegu powiedzmy, 

wczesnoszkolnym, czy też już w tych wyższych klasach, a czasami ludzie po prostu nie sięgają po 

informacje, więc czy jest ta możliwość, żebyśmy wyszli z taką jakąś kampanią informacyjną, że coś 

takiego się dzieje? Tym bardziej, że MDK ma swoją stronę internetową, facebookową i jakieś takie 

informacje,  czy można tam umieścić?  

Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik 

Ja myślę, że kampania promocyjna nie jest potrzebna, bo MDK ma już swoich wychowanków chyba 

przez cały rok ma na tyle dużo i ci wychowankowie doskonale znają tę ofertę. Możemy co jakiś czas 

podawać ewentualnie na portalu oświatowym informację, czy są jakieś jeszcze wolne miejsca do 

zagospodarowania, chociaż raczej (niewyraźne) mają dość pełne obłożenie w czasie wakacji. I tutaj ta 

wiedza jest powszechnie znana wychowankom. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk  

Mam pytanie, to właściwie nie o to chyba chodzi, żeby tylko wychowankowie, tylko chyba chodzi 

bardziej o takich, bo ja, bo ja tak powiem, stykam się z taką sytuacją, zaraz Pani dam głos. No właśnie 

w nawiązaniu ad vocem do tego, co Pani mówi, że po prostu dziś ludzie mówią, że nie mają 

informacji. Ja tego też troszeczkę też tak nie do końca rozumiem. No, bo jeżeli jest, jeżeli wszyscy  

i wszystko to jest w Internecie, o to, o czym mówimy, jeżeli to wszystko jest na stronach, no to nie 

wiem, gdzie to jeszcze, jak to możemy jeszcze bardziej propagować. Może Państwo macie jeszcze 

jakiś pomysł? Właśnie, proszę bardzo. To. 

Radna Barbara Konieczna 

Z tego co pamiętam, to rok rocznie Wydział Promocji Miasta organizował takie harmonogram 

wszystkich zajęć z całego miasta. Nie tylko poprzez jakieś wypisanie na arkuszu, ale również  

w postaci plakatu. I myślę Panie prezydencie, że w tym roku będzie chyba tak samo, bo zawsze był 

taki plakat. 
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Zastępca Prezydenta ds. Społecznych Maciej Gramatyka 

(niewyraźne) półkolonie, są cztery turnusy (niewyraźne) zajęcia, ale tak naprawdę to, o czym tutaj była 

mowa, wszędzie jest zainteresowanie. Ci, którzy chcą to wiedzą. Ja sobie zdaję sprawę, że często 

ludzie mówią, że o czymś nie wiedzieli, no i staramy się robić, żeby wiedzieli, ale i tak zawsze się 

znajdzie ktoś, kto powie... 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk  

Ja mam pytanie, czy przez szkoły można by było informować?  

Zastępca Prezydenta ds. Społecznych Maciej Gramatyka 

Ja myślę, że dzisiaj to jest pewien problem taki, że nie ma tych miejsc, żebyśmy mogli informować  

o tym, że mogą się zapisywać. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk  

To chodzi o te zajęcia takie, gdzie nie ma zapisów, ja nie mówię o półkoloniach,  bo to ja rozumiem, że 

są problemy. 

Zastępca Prezydenta ds. Społecznych Maciej Gramatyka 

Za każdym razem tak było. Cała kampania (niewyraźne) i plakaty. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk  

Żeby to w szkole, na przykład wisiało, dziecko sobie zobaczy,  że gdzieś tam coś takiego jest, bo to 

nam też jest potem ułatwia odpowiedzi. Przepraszam bardzo, ale wisiało na szkole. Dyrektor 

przekazał, nauczyciele mówili, bo to powinno wtedy... 

Radna Barbara Konieczna 

Panie Przewodniczący, w szkołach były właśnie takie plakaty i było to wywieszone w kolorach bardzo 

ładne. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk  

Wtedy nikt nam nie zarzuci, że my nie informujemy, bo to nie chodzi o to, że Państwo tego nie robicie, 

bo to się robi, to działa tylko potem nie ma tej informacji zwrotnej, mówią, a czemu to nie wisi  

w szkole? Czemu ja o tym nie wiem? No to ja nie wiem, co odpowiedzieć. Mówię, no było, było tu, 

było tu, było tu. 

Dyrektor Muzeum Miejskiego Aleksandra Matuszczyk 

Co roku ta nasza oferta jest oferta dostępną właśnie w (niewyraźne) To, co na pewno się zmieniło  

w ciągu ostatnich dwóch lat to jest to, że oprócz tego, że mamy kanały, każda z instytucji ma swoje 

kanały informacyjne, to jest przestrzeń internetu, to jest przestrzeń naszych drukowanych 

informatorów. No to od dwóch lat towarzyszy nam jeszcze bezpłatna gazeta Ramy Kultury, gdzie te 

informacje są wszystkie podane, czyli jakby no korzystamy z zarówno, jakby ona została również 

stworzona, żebyśmy kierowali swoją ofertę dla tych osób, które nie korzystają na bieżąco z przestrzeni  

internetu i też widząc po tym, jaką mamy zwrotną w tym sensie, że  mamy pełne, jakby obłożenie,  

a też trzeba pamiętać, że przestrzeń, w której się poruszamy, jest przestrzenią jakości. To znaczy, 

jakby raczej próbujemy powodować, żeby nie wiem, uczestnicząc w warsztatach, każde dziecko było 

wyposażone w narzędzia,  materiały, wyniosło coś, co jest wartościowe, z czym zostanie na dłużej. To 

jakby wydaje mi się, że to jest wszystko, co możemy dać i jakby  też pamiętając o tym, że instytucji 

kultury w Tychach  nie jest 15, tylko jest ich określona liczba, każdy jest jedyny w swoim rodzaju,  

w swoim gatunku oraz mam dwa (niewyraźne) z których jeden jeszcze jest w toku przeprowadzki, co 

też pewnie stworzy inne przeorganizowanie się tych, którzy będą  w tym uczestniczyć, no to to 

wszystko, co możemy dać. 
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Dyrektor Miejskiego Centrum Kultury Małgorzata Król 

Ja jeszcze. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk  

Proszę bardzo. 

Dyrektor Miejskiego Centrum Kultury Małgorzata Król 

Tylko tak tytułem komentarza chciałam powiedzieć, że prywatnie jestem mamą dzieci szkolnych  

i otrzymuję regularnie informacje. Chodzą do szkoły numer 18, otrzymuję informacje ja jako rodzic  

o różnych przedsięwzięciach różnych naszych instytucji (niewyraźne) gdzie pytaliśmy Panią dyrektor  

o rozpowszechnienie drogi, rozpowszechnianie informacji poprzez dziennik elektroniczny, również 

funkcjonuje. Oczywiście zależy tylko tam od dyrektora, ale no ja raczej spotykam się z takim 

pozytywnym odzewem i na przykładzie własnych dzienników elektronicznych, do których mam dostęp 

widzę, że to działa. Natomiast jeszcze tutaj tytułem bardzo krótkiego komentarza a propos promocji. 

Nasza instytucja, zwłaszcza kluby, do których zapraszamy dzieci i młodzież czujemy lęk przed 

promocją, dlatego, że chętnych na zajęcia jest już tak dużo, że czasami naprawdę zdarzy się tak, że 

my już nawet nie potrzebujemy wypuszczać tej informacji dalej. Chociaż staramy się to robić, żeby 

uniknąć potem komentarza bo, myśmy nie widzieli, bo nie było informacji, ale jest to dla nas 

kłopotliwe, ponieważ zdarza się bardzo często, zwłaszcza w tych formach, o których mówiła Ola, 

gdzie, że wymaga mniejszych wieku uczestników po to, żeby zapewnić sobie komfort pracy 

warsztatowej, że no musimy powiedzieć, przykro nam, ale nie ma już po prostu wolnych miejsc. Więc 

taki dzień przy telefonie czy dwa, czy trzy gdzie trzeba mówić (niewyraźne) albo czasami uruchomić 

dodatkową grupę, albo nie. No to też nie jest komfortowe. Ja mówię tutaj oczywiście o sytuacjach no 

nie wiem, czy jakoś wybitnie w przypadku obydwóch klubów  jednostkową, bo zdarza się to dosyć 

często, na przykład we wspomnianym informatorze kulturowym nie umieszczamy już informacji  

o warsztatach, w kalendarium, dlatego, że one są po prostu przepełnione. Tylko tyle. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk  

Dziękuję bardzo. Nie mogę powiedzieć, że mnie to satysfakcjonuje, bo jak nie ma informacji i jej nie 

dajemy, no to gdzieś coś, no mamy czegoś za mało tak, no może tak to ma być. Mamy też dużo szkół, 

mamy dużo budynków, mamy dużo różnych miejsc i wiem, że szkoły na przykład dysponują różnymi  

miejscami, a być może nie ma kto tego wykonać. No trudno jest mi powiedzieć, trudno jest mi to 

ocenić, ale no tak to wygląda, bo trudno, żeby MCK zapchał całą, zagospodarował całą młodzież i no 

to jest po prostu niemożliwe i nierealne, ale ja bym nawet wolał, żeby ktoś zadzwonił i powiedział że 

nie ma miejsc, żeby potem ktoś mnie gonił na ulicy i powiedział, ale ja nie wiedziałem, bo nie ma 

informacji, a inni się tam dobrze bawili. 

Dyrektor Miejskiego Centrum Kultury Małgorzata Król 

Dlatego dbamy o tą informację i mimo wszystko ona jest, żeby takiego zarzutu nie było. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk  

Bardzo dziękuję. Czy ktoś jeszcze z Państwa Radnych ma jakieś pytania?  

Radna Aleksandra Pabian 

Ja chciałam podpytać. Panie dyrektorze, widzę, że tutaj również wychodzi  kryta pływalnia to ma 

niższe bilety, jak zawsze w okresie wakacyjnym. Jest również strzelnica (niewyraźne), gdzie dzieci  

mogą skorzystać, rozumiem, czy trzeba się zapisywać, na zasadzie przyjdzie to przejdzie. 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Marcin Staniczek 

Na podstawie umowy z klubem golfowym mamy zapisane, że dwa razy w tygodniu tutaj są podane 

godziny. W zasadzie to jest aż od maja aż do zakończenia działalności. W każdą środę między 16,  

a 19 i w niedzielę między 9, a 13 jest obiekt do dyspozycji Tyszan. Też klub sportowy daje trenera czy 
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tam trenerów, kiedy każdy może sobie spokojnie przyjść, każdy może  zasięgnąć opinii trenera, uczyć 

się odbicia tego pierwszego także są kije do dyspozycji, piłki i trener. 

Radna Aleksandra Pabian 

Każdy? 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Marcin Staniczek 

Każdy, kto przyjdzie będzie zabezpieczony, tak. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk  

No, czyli jest ok, czyli to gdzieś tam się te dzieci nasze nie będą nudzić w te wakacje. Przechodzę do 

następnego punktu. Punkt numer 5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

numer 9/173/2019 Rady Miasta Tychy w sprawie ustanowienia stypendium miasta Tychy pod nazwą 

Lider Zawodu dla uczniów szkół prowadzących kształcenie zawodowe, mających znaczące 

osiągnięcia w zakresie kształcenia w zawodzie oraz przyjęcie regulaminu przyznawania stypendium 

miasta Tychy pod nazwą Lider Zawodu. Pani dyrektor Gnacik, proszę bardzo. 

Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik 

Zmiany wprowadzane są korzystne dla uczniów, wynikają one z doświadczeń kilkuletnich, kiedy 

kryteriach wciąż powodowały, że zbyt mało uczniów mogło się ubiegać, wnioskować o to stypendium 

(niewyraźne) gdzie mogą otrzymywać, także po konsultacjach tutaj szerokich z dyrektorami 

troszeczkę zmieniamy je na korzyść uczniów, mając nadzieję, że będzie odrobinkę więcej tych 

kandydatów w najbliższej edycji. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk  

No to trochę jak ze szkoleniem piłkarzy. Kiedyś taki trener prowadził strzelanie na bramkę z  20 

metrów i nikt nie dokopał i ktoś mu powiedział, żeby zastosował krótszą odległość i mniejszą bramkę. 

Czyli my też idziemy z duchem czasu, czyli jakiś poziom musimy dostosować do tego, co mamy  

i bardzo mnie to cieszy, czyli będziemy mieli więcej tych nagród, może więcej stypendiów. 

Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik 

(niewyraźne)  

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk  

Wymagania, wymagania. 

Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik 

(Niewyraźnie) gdzieś na tej ścieżce zawodowej, ale do tego są jeszcze inne kryteria. Średnia ocen, 

(niewyraźne) zawodowych była bardzo dobrych wraz z obniżaniem do dobrego, to czasem ich 

blokowało, mimo że w jakimś jednym kierunku... 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk  

Byli genialni. 

Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik 

(Niewyraźnie) które warto docenić po to, żeby promować to szkolnictwo zawodowe. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk  

I to właśnie miałem na myśli. Dziękuję bardzo. Czy mają Państwo jakieś pytania w tym punkcie? 

Dziękuję bardzo. Przechodzimy do punktu numer 6. Głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za 

przyjęciem? Jednogłośnie za. I mamy punkt numer 6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie 

zmiany uchwały numer 46/755/18  Rady Miasta Tychy z dnia  22 marca 2018 w sprawie ustalenia 

wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego wprowadzanych przez miasto Tychy 
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przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych. I też tutaj proszę Panią 

dyrektor Gnacik o omówienie. 

Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik 

Tutaj po kilku latach podwyższamy tą minimalną opłatę dobieraną za jedną godzinę wychowania 

przedszkolnego poza 5-godzinną podstawą programową. Cały czas zgodnie z uchwałą Rady Miasta 

Tychy trzymamy się tej minimalnej kwoty określonej przez Ministerstwo. I tak jest również i w tym 

przypadku. Ta minimalna kwota została, znaczy maksymalna. Maksymalna kwota została podniesiona 

już po raz drugi. Teraz została podniesiona do 1,30 zł. (niewyraźne) za jedną godzinę więcej. Jedna 

taka podwyżka, na którą nie zareagowaliśmy, bo było to bardzo nieznaczne. Była od września 2022 

roku. Już tam była możliwość podwyższenia tej opłaty, wtedy o 14 groszy. Także no skutek jest tak 

niewielki dla miasta, że nie będziemy tego w ogóle ruszać. No w tej chwili to już jest te 30 groszy. Jest 

to skutek rocznie około (niewyraźne) po stronie dochodów miasta, także zdecydowaliśmy, że biorąc 

pod uwagę jeszcze inflację, że trzeba tę opłatę po paru latach podwyższyć. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk  

Otwieram dyskusję. Proszę Państwa, macie jakieś pytania? No to przechodzimy do głosowania. Kto  

z Państwa Radnych jest za tym projektem uchwały? Jednogłośnie za. Dziękuję. Punkt numer  

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyznania dyrektorom publicznych szkół i przedszkoli 

zwolnienia od obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych w roku szkolnym 2023-2024. To jest taka uchwała 

standardowa, która się pojawia co rok. Proszę bardzo, Pani dyrektor Gnacik. Bo to jest na prośbę 

dyrektorów, prawda?  

Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik 

Na wniosek dyrektorów Mają takie prawo, mogą wnioskować właśnie o zwolnienie  z obowiązku 

realizacji tego pensum dydaktycznego. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk  

Czy Państwo Radni w tym temacie mają jakieś pytania? Jeżeli nie, to głosujemy. Kto jest za 

przyjęciem stosownej uchwały? Jednogłośnie za. Dziękuję. Mamy punkt 8. To jest przyjęcie planu 

pracy komisji na drugie półrocze 2023. Plan pracy został Państwu wysłany. Otwieram dyskusję. Czy 

Państwo macie jakieś uwagi do tego planu pracy? Bo ja uważam, jeszcze mogę powiedzieć jedno 

zdanie, że możemy do, mamy też sprawy bieżące, wolne wnioski i nigdy nie jest tak, że nie możemy 

pewnych tematów poruszać szczególnie tutaj, gdzie Państwo macie pełną dowolność i swobodę 

podejmowania tematów. Zawsze to robimy, ale trzeba było coś wypisać, co jest istotne w pierwszej 

kolejności, więc uznaliśmy tutaj, ja czytałem Państwa wnioski. Ania Krzystyniak napisała mi, bo też 

składała. Napisała mi, że opowie dzisiaj nie ma, że jest za tym projektem. Wysłała mi SMS-a. To samo 

Krzysiu Król. Te opinie już Państwo znacie. Tutaj przekazuję. Natomiast mówię, że do planu pracy no 

wrzucanie czegoś, bo była taka propozycja, żeby mówić bardzo dużo też o między innymi, żeby 

dyskutować ze stowarzyszeniami o pewnych tematach, ale to jest,  to można coś takiego zrobić. Ja 

bym to widział troszeczkę inaczej może w jakimś panelu, natomiast na Komisji no, jeżeli kogoś nie 

zaprosimy, to ktoś będzie się czuł urażony. To są potem problemy zaprosić wszystkich tych ludzi,  

wszystkich zainteresowanych wiem, bo takie rzeczy się już odbywały. Robiliśmy, kiedy między innymi 

to było już dwie kadencje temu, kiedy powstawały, kiedy kluby sportowe zajmowały się powiedzmy, 

szkoleniem dzieci i młodzieży były tam takie dyskusje. No i tak, jak powiedziałem, no zawsze był ktoś 

niezadowolony, bo ktoś nie był zaproszony. Ale jeżeli będą takie problemy, ja na przykład uważam, że 

powinniśmy przekazać taką informację, że jeżeli ktoś chce wziąć udział w jakimś spotkaniu, to 

przecież może jako prezes stowarzyszenia, jako osoba, jako nawet mieszkaniec może zabrać głos. 

Może zadać pytanie, może porozmawiać ze mną, jaki ma problem, ja to naświetlę. Przygotujemy się 

do tego, żeby po prostu nie robić tej takiej, bo wiem, w jakim jesteśmy okresie i nie chciałbym tutaj  

w ostatnim powiedzmy, muszę powiedzieć tak, na takim prawie finiszu robić tutaj niepotrzebnych 

dyskusji, z których i tak nie będzie nic wynikało, bo jakby nie będziemy mieli i tak już możliwości, 

ponieważ jeżeli będzie to ostatni budżet, który będziemy głosować, będzie on zrealizowany   

w zasadzie przez następców, bo my przyjmiemy go w 2023. 
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W 2024 są wybory, teraz jesteśmy znowu przed jesiennymi wyborami, a tak jak powiedział Pan 

prezydent, no pewne środki są ograniczone. Pewne dyskusje są zbędne, bo pewnych rzeczy już nie 

przeskoczymy. Nie chciałbym tutaj wracać do tego, dlaczego tego nie przeskoczymy także to, co tutaj 

zaproponowałem, nie tylko ja  zresztą, też pozostali radni, którzy tutaj, bo rozmawialiśmy tutaj, jeśli 

chodzi o sierpień, macie Państwo tutaj ten stan infrastruktury sportowej, jest to dosyć ciekawe 

zagadnienie. Uważam, że jest ona dobra, jest ona do przedyskutowania, aczkolwiek jakie z tego będą 

efekty, na pewno coś takiego, jak budowa hali sportowej jest ciekawą rzeczą, bo to już padło tutaj. 

Rozmawialiśmy o budowie szkoły, prawda, ale wiemy, że to nie jest takie proste, ponieważ trzeba by 

było znowu sięgnąć do  dużych badań, do przede wszystkim do takich zbiorczych, które nam 

zdefiniują  czy jest taka potrzeba budowania szkoły, czy nie. Natomiast budowa hali, biorąc pod uwagę 

to, że w tym mieście chociażby samą piłkę nożną uprawia 5 500 osób to taka hala zawsze się przyda. 

Ponadto mamy koszykówkę i to na niezłym poziomie, mamy siatkówkę na niezłym poziomie, mamy 

futsal na niezłym poziomie. Nie mówię o hokeju, bo tam hokeiści raczej no na hali też mogą, też mogą 

się przygotowywać. Myślę, że jakaś hala sportowa byłaby tutaj, to myśmy rozmawiali też z Panem 

dyrektorem Staniczkiem, Tutaj też potwierdza, że hala sportowa jak najbardziej byłaby jakimś tam 

rozwiązaniem, także jak doskonałym również rozwiązaniem będzie drugie lodowisko,  ale otwieram 

dyskusję. Jeżeli Państwo chcecie coś zaproponować, to proszę bardzo. Kto z Państwa Radnych 

chciałby zabrać głos? Może ktoś z gości zaproszonych, którzy są? Macie Państwo jakiś pomysł, bo 

nikt nie jest nieomylny, nikt nie jest alfą i omegą, każdy ma jakieś swoje doświadczenia i pewne rzeczy 

widzi. Ja chętnie wysłucham. Być może  wrzucimy coś, co jest istotne. Ja jestem otwarty. Panie 

wiceprzewodniczący. 

Radny Maciej Jędrzejko 

No ja w tej chwili te uwagi, które wysłałem ci mailem to właściwie innych nie mam, ale to i tak 

uwzględniłeś część z tych rzeczy także. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk  

Panie przewodniczący, mówię, do wolnych wniosków zawsze możemy wprowadzić jakąś dyskusję. 

Czasami trzeba by było może powiedzieć wcześniej, żebyśmy się przygotowali na takie jakieś nasze 

sugestie. 

Radny Maciej Jędrzejko 

Myślę też zobaczymy, jak będzie po tej konferencji, bo też (niewyraźne)  chodzi mi o kwestię edukacji 

seksualnej  oczywiście, ale to do tego tematu może wrócimy na następnej Komisji,  jak już będziemy 

mieli jakieś wnioski. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk  

Na pewno wrócimy. Czyli plan pracy musimy przegłosować. Kto z Państwa Radnych jest za takim 

planem pracy? Nikt się nie wstrzymał, nikt nie jest przeciw. Jednogłośnie za. Bardzo Państwu dziękuję 

za głosowanie. Mamy punkt 9. Sprawy bieżące i wolne wnioski. I to jest właśnie ten moment, kiedy  

możecie Państwo, mamy cały kwiat przedstawicieli. Także możemy zadawać do woli nasze pytania. 

Proszę bardzo, widzę, że koleżanka Radna już się pali. Proszę bardzo. 

Radna Patrycja Kosowska - Pawłowicz 

(niewyraźne) na przestrzeni kolejnego półrocza podejmować i mówimy tutaj o budowie hali sportowej, 

ale ja myślę, że tych potrzeb inwestycyjnych jest więcej w mieście, ale tak jak sam Pan 

przewodniczący zaznaczył, że to nasi następcy będą też podejmować decyzje,  więc ja myślę, że tych 

potrzeb inwestycyjnych troszkę  jeszcze mamy, ale tak jak słusznie zostało zauważone, że od tego są 

wolne wnioski. Na pewno będziemy dyskutować. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk  

Ale ja też uważam, ja chętnie przyjmę każdą taką dyskusję na temat potrzeb budowy obiektów, bo 

wiem, że jest zamontowany teatr,  budujemy lodowisko, no coś tu się w tym mieście naprawdę dzieje  

i to też mówiliśmy, dlaczego ta hala?  No dlatego, że ja pojeździłem troszkę tak, jak mówiłem, po 
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Śląsku, oglądałem pewne hale, pewne rozwiązania i są to rzeczy dosyć ciekawe. Zapraszam Państwa 

też do Katowic na Bukową. Tam jest bardzo ciekawy obiekt do wykorzystania i to nie chodzi tylko o gry 

zespołowe, bo tam są też preferowane sporty indywidualne, to się po prostu dzieje, a nie wiem, czy 

Państwo pewnie czytaliście, pewnie słyszeliście,  że 73% dzieci w klasach 1-3 nie potrafi zrobić 

przewrotu w przód, więc no tak, jak  to powiedział Pan dyrektor, ja jestem, ja tego po prostu w ogóle 

nie chciałem przyjąć do wiadomości, ale Proszę Państwa, to jest smutna prawda i teraz trzeba się 

zastanowić, bo jednak taki przedmiot jak wychowanie fizyczne jest w szkołach. Są pewne rzeczy, 

które są obowiązujące w programie i to jest dla mnie duże zaskoczenie. Ja już myślałem o tym, że 

może te dzieci w ogóle są zwolnione z WF-u, ale to też nie jest prawda. Gdzieś szukałem rozwiązania 

i teraz już nie wiem, czy nam pomogą hale, czy nam pomoże cokolwiek. Po prostu społeczeństwo 

idzie w takim kierunku, w jakim idzie i trzeba uwrażliwić młodzież jednak na ten ruch, a tego może nie 

robimy. Dlatego tak jest. Ja bym chciał zobaczyć takie badania, na przykład w Tychach z naszego 

podwórka, no bo ja w to po prostu nie wierzę, bo znam kolegów WF-istów i wiem, że pracują, że robią 

takie rzeczy. Ale skąd się biorą takie smutne wyniki to nie wiem. Czy ktoś jeszcze z Państwa Radnych 

chciał zabrać głos? Proszę bardzo, Panie przewodniczący. 

Radny Maciej Jędrzejko 

Dziękuję. Szanowni Państwo, ja chciałbym korzystając z głosu, podziękować Pani dyrektor 

(niewyraźne), Panu dyrektorowi (niewyraźne) za pomoc w realizacji konferencji, która jutro się 

odbywa. Wielkie dzięki dlatego, że bez waszej pomocy to byśmy nic nie zdziałali, a tak naprawdę 

otworzyliście nam Państwo wszystkie drzwi. Bardzo to doceniam i chciałem za to bardzo serdecznie 

podziękować. Przy okazji zaprosić Państwa. Konferencja jest jutro, o godzinie 15:30 się zaczyna. 

Pierwsza część tej konferencji będzie dotyczyła takich warsztatowo-konsultacyjnych elementów. 

Potem będą wykłady tych naszych zaproszonych gości. Na koniec panel dyskusyjny. Konferencje 

skończy się o 21-21:  Jeżeli ta dyskusja będzie jakaś taka gorąca. Niestety profesor Lew Starowicz 

trafił do szpitala i właśnie dzisiaj miał operację, ale z łóżka szpitalnego powiedział, że choćby nie wie 

co to wystąpi na tej konferencji, w związku z czym będzie transmisja na żywo z jego wystąpienia. No 

niestety dzisiaj taka sytuacja nas zaskoczyła, ale chciałem też powiedzieć Państwu, że jest bardzo 

duży odzew taki społeczny do tej konferencji dlatego, że dzwonią dziennikarze właściwie ze 

wszystkich gazet. Jesteśmy na pierwszej stronie Onetu jako Tychy, które organizują pierwszą  

w Polsce konferencję taką otwartą dla ludzi i kilkunastu dziennikarzy dzwoniło, żeby się dowiedzieć, 

jak to będzie przebiegać. Także dziękuję wszystkim bardzo serdecznie za współpracę i Paniom 

również z biura, które nam mocno pomogły. Także to jest takie moje serdeczne podziękowanie  

i chciałem zapytać, czy wszyscy Państwo dostali zaproszenia? Oczywiście. Czy ktoś nie dostał? Jeżeli 

ktoś nie dostał to za chwilę  jeszcze wręczymy zaproszenia. Bardzo serdecznie wszystkich Państwa 

zapraszamy na konferencję. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk  

Ja mam tylko taką nadzieję, że ta konferencja to będzie takie preludium do czegoś, co nastąpi.  

W końcu się zmieni troszeczkę te podejście, o czym ja już mówiłem kiedyś. Oczywiście zostało to tak 

pominięte troszeczkę. Ja już nie będę mówił kto, czego nie zrobił, kto co zrobił, ale mam nadzieję, że 

tutaj no poniekąd spełniasz moje marzenia. Ja jestem zadowolony. 

Radny Maciej Jędrzejko 

(niewyraźne) Zaproponował, żebyśmy to zrobili na dzień Międzynarodowy Dzień Seksu 7 czerwca. No 

niestety nie udało nam się właśnie ze względu na Pana profesora Starowicza, który nie mógł wtedy  

7 czerwca, ale tak naprawdę z tego, co wiem i z rozmawiam z Radnymi, nie tylko z radnymi, to to jest 

taka potrzeba raczej społeczna wszystkich nas, żeby tej edukacji trochę mieć, tym bardziej, że 

naprawdę jest, a pracuję od 20 lat na ginekologii, tych problemów związanych z zaburzeniami 

seksualnymi, z bólem przy stosunku, z kłopotami z choćby nietrzymaniem moczu i tak dalej, to są 

różne takie  problemy mocno z tym związane, ich jest cała masa i o tym wszystkim będziemy mówić. 

Ja mam taką tylko gorącą prośbę do wszystkich Państwa, którzy możecie, żeby skontaktować, 

jeszcze powiadomić dyrektorów jeszcze szkół,  jeżeli ktoś nie wie o tym, bo mogą nauczyciele  

z uczniami przyjść  na konferencję. Tu nie ma ograniczeń wiekowych. Myśmy zrobili takie 

ograniczenie 15 lat, ale prawda jest taka, że jeżeli jest to grupa zorganizowana i pod opieką kogoś 
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dorosłego,  to absolutnie tu nie ma ograniczeń, bo nie będziemy seksualizować  tam nikogo, tylko 

będziemy mówić o różnych sprawach związanych po prostu z seksem i troszkę łamać pewne takie 

niepotrzebne zupełnie etapy, które potem rujnuje życie w wielu małżeństwach, także bardzo pięknie  

jeszcze raz dziękuję włodarzom Mediateki za pomoc, bo bez was to by się nie udało. Dzięki 

serdeczne. 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kołodziejczyk  

Czy jeszcze ktoś z Państwa chciałby zabrać głos w wolnych wnioskach? Jeżeli nie, to zamykam 

posiedzenie. Bardzo dziękuję. 
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